
Distriktsforeningen af Menighedsråd i København 

 

Generalforsamling tirsdag den 7. marts 2023 kl. 19.00–21.00 i Filips Kirke, Ka-

strupvej 55, 2300 København S. 

 

R E F E R A T 

Distriktsforeningens formand Margrethe Winther-Nielsen bød velkommen, og vi sang ”Ja, engang 

mine øjne skal” (Salmebogen nr. 569). 

Dagsorden i henhold til Distriktsforeningens vedtægter § 6: 

1. Valg af dirigent 

Karen-Marie Olesen, menighedsrådsformand i Bispebjerg Sogn, provstiudvalgsformand i Bispe-

bjerg-Brønshøj Provsti, blev indstillet som dirigent og efterfølgende valgt. Dirigenten konstate-

rede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. 

2. Valg af stemmeoptællingsudvalg 

FDF-gruppen i Filips Kirke blev indstillet til at fungere som stemmeoptællingsudvalg i tilfælde 

af skriftlig afstemning. De blev valgt. 

3. Bestyrelsens beretning og formandens supplerende bemærkninger 

Distriktsforeningens formand Margrethe Winther-Nielsen præsenterede bestyrelsens beretning 

(bilag 1 til dagsordenen). Hun fremhævede, at bestyrelserne for de københavnske og frederiks-

bergske distriktsforeninger havde et godt møde med biskop Peter Skov-Jakobsen i januar. Hun 

kommenterede også valgmødet i oktober forud for folketingsvalget; her fik vi en klar fornem-

melse af, at især de unge politikere ønsker mindre stærke bånd mellem kirke og stat. 

Margrethe Winther-Nielsen lagde op til en drøftelse af generalforsamlingens ønsker til formødet 

for de delegerede. Drøftelsen er her refereret i uddrag: 

Regitze Jensen, Frederiks Sogn: Kunne man ikke gøre noget andet end at gennemgå hele materi-

alet? Det har jeg jo selv læst. Bestyrelsen kunne vælge at gå i dybden med enkelte emner. 

Claus Hansen, Vesterbro Sogn: Det bakker jeg op om. Lad os prøve af, hvordan det vil virke. 

Formødet skal ligge sent, så man kan nå at læse hele årsmødematerialet. 

Det blev konstateret, at der var støtte til disse synspunkter. 

Herefter var der en drøftelse af, hvordan et menighedsråd kan rejse en sag, hvis de oplever ud-

fordringer. Der er flere veje, herunder de årlige generalforsamlinger, men det kan også være en 

god idé at tage kontakt til Landsforeningens sekretariat eller distriktsforeningens bestyrelse. 



 

Margrethe Winther-Nielsen lagde ligeledes op til en drøftelse af inspirationseventet for menig-

hedsråd. Hun redegjorde for, hvordan eventet har været afviklet de seneste år. Drøftelsen er her 

refereret i uddrag: 

Søren Dalsgaard, Kingo-Samuel Sogn: Der afholdes generelt mange temadage, og der er mange 

møder i kalenderne. Provstiudvalgene har over for Stiftsrådet tilkendegivet, at der ikke skal være 

for meget. Var det en idé at gå sammen med andre om en temadag? 

Arne Hjort Nielsen, Vesterbro Sogn: Jeg opfordrer til, at vi tager afskaffelsen af bededag op. 

Nanette Zahrtmann, Solvang Sogn: Det er bedre med en åben dagsorden, hvor menighedsrådene 

kan byde ind og inspirere hinanden, end med et fast overordnet tema. Men jeg kan godt forstå 

bestyrelsens frustration, fordi få menighedsråd har budt ind de foregående år. 

Margrethe Winther-Nielsen samlede op på drøftelsens forskellige input og orienterede om, at 

inspirationseventet i 2023 vil blive arrangeret i samarbejde med distriktsforeningen på Frede-

riksberg. 

4. Revideret regnskab 

Distriktsforeningens kasserer Jens William Grav gennemgik regnskabet (bilag 2 til dagsorde-

nen). Der har været en uforudset udgift i forbindelse med oversete nulindberetninger til Skatte-

væsenet. Revisorerne har gennemgået regnskabet og har ikke haft bemærkninger hertil. Regn-

skabet blev godkendt enstemmigt. 

5. Budget – med kontingentfastsættelse for det næste regnskabsår 

Jens William Grav gennemgik bestyrelsens budgetforslag (bilag 2 til dagsordenen). Budget og 

kontingent blev godkendt enstemmigt. 

6. Suppleringsvalg til bestyrelsen 

Bestyrelsen skal suppleres med et gejstligt medlem. Der er ikke indsendt forslag til kandidater, 

men det er muligt at opstille kandidater blandt de fremmødte på generalforsamlingen jf. forenin-

gens vedtægter § 6, stk. 6. 

Ingen kandidat har meldt sig rettidigt forud for mødet. Der var ingen, der meldte sig på mødet. 

Dermed er der ikke sket en supplering. 

7. Valg af delegerede til Landsforeningens årsmøde 

Distriktsforeningen har 30 delegerede på årsmødet. Der var opstillet 23 kandidater inden fristens 

udløb (bilag 3 til dagsordenen). Heraf har én trukket sig – Toril Steffensen, Sankt Stefans Sogn –

så tallet er nu 22 kandidater. Da det samlede antal opstillede som delegerede til årsmødet ikke er 

stor nok, kan generalforsamlingen opstille de manglende kandidater af sin midte jf. vedtægterne 

§ 6, stk. 6. 

Efter en kort præsentation af de 22 kandidater vedtog generalforsamlingen enstemmigt, at disse 

er valgt som delegerede. 

Efter fristens udløb har følgende kandidater meldt sig: Ulla Nielsen, Husum Sogn. Sonja Jensen, 

Bellahøj-Utterslev Sogn. Arne Kappelgaard, Solvang Sogn. Helle Strømsted Petersen, Sydhavn 

Sogn. Henrik Didier Gautier, Kingo-Samuel Sogn. Henrik Didier Gautier var forhindret i at være 

til stede på generalforsamlingen, men forsamlingen godkendte hans kandidatur. 




